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Nu marknadsför vi 
oss – SHF på turné
Nu drar SHF igång en 
landsomfattande turné, med 
syfte att marknadsföra 
föreningen. Hästägare från 
norr till söder ska känna till 
föreningen och få kunskap 
om vad vi står för, och 
arbetar för. 

HÄSTÄGAR-KAMPANJ. Trots att 
Svenska Hovslagareföreningen 
har funnits i över 50 år, är det 
långt ifrån alla hästägare som 
vet att föreningen !nns.  

Styrelsen satsar därför på en 
Sverigeturné där hästägare ska 
bjudas in  till informationsträf-
far. Sy"et är att göra Hovsla-
gareföreningen mer känd bland 
hästägare. 

Mikael Westberg medverkar
Från SHF medverkar Magnus 

Borking och vid sin sida har han 
hovslagarmäster Mikael West-
berg, som har sagt ja till att 
besöka stall och ridskolor runt 
om i landet, från norr til söder.

På trä#arna blir det informa-
tion om SHF och föreningens 
verksamhet samt föreläsning av 
Mikael Westberg om hästens  
hovar och hovvård. 

Turnéstart planeras bli vecka 
46, då tanken är att besöka Växjö 
i Småland. Håll utkik på hemsi-
dan där turnéplaneringen kom-
mer att !nnas.

Den 28 september hölls en 
webbföreläsning för islandshäst-
förbundets medlemmar på tem-
at Utan hov ingen häst. Cirka 60 
inloggade åhörare deltog vid 
den digitala föreläsningen, men 
enligt förbundet lyssnar många i 

grupp framför datorn så antalet 
kan vara mycket högre.

Styrelsens Fredrik Råberg, som 
höll i mötet, berättar att förbun-
dets representanter var väldigt 
nöjda. De hade ”aldrig ha" en så 
välbesökt webbföreläsning med 
så många frågor och diskussion-
er samt så hög integration”. Även 
enskilda åhörare har hört av sig 
till Fredrik och tackat, en re-
spons som bådar gott inför 
kommande turné!

Styrelsen har också låtit trycka 
upp en broschyr riktad till 
hästägare. I foldern gör vi reklam 
för sök-listan på hemsidan samt 
upplyser om att SHF:s medlem-
mar är ansvarsförsäkrade. En 
del handlar om hovslagares 
kompetens när det gäller 
verkning för barfotagång och ett 
annat stycke tar upp vikten av 
att ha ett bra team runt hästen. 
Sist men inte minst tar broschy-
ren upp vad hästägaren kan göra 
för att förbättra sin hovslagares    
arbetsmiljö  samt uppmanar till 
att i första hand höra av sig till 
aktuell hovslagare om något 
skulle ha gått fel vid skoningen.

Givetvis är även hovslagare 
välkomna på trä#arna!

Den här spalten måste jag 
börja med att gratulera-

Henrik Jansson till titeln 
FWCF. Som förste svensk är 
han en pionjär och numera en 
av de 45:e personer i världen 
som kan lägga titeln till sitt 
namn. Vi är stolta över att  
ha honom som utbildare på 
SHF:s fortbildning. 

Och grattis till min 
företrädare på ordförande-
posten, Mats Holmstedt, som 
fått en guldmedalj av kungen!

Inte minst grattis till våra nya 
mästare och en hel rad 
personer som tagit sina 
gesällbrev och som klarat 
fortbildningsexamen!

Planeringen för årsmötet är i 
full gång. Boka datumen 26-
28 april 2024, då vi kommer 
hålla till på Åbytravet i 
Göteborg. Styrelsen ser 
verkligen fram emot att trä#a 
er där!

Sist men inte minst ska vi ut 
på Sverige-turné ihop med 
Mikael Westberg, som lovat 
hänga med oss för att göra 
SHF och alla er, våra kompe-
tenta och ansvarsförsäkrade  
medlemmar, kända för 
hästägare runt om i landet.  
Vi hoppas på stort gensvar 
och hoppas att även ni 
medlemmar dyker upp på 
våra trä#ar. 

Ta hand om 
varandra!

Mikaela 
Hallstedt 

Ordförande

Stort grattis 

alla duktiga 

hovslagare

Ordförande har ordet

INFORMATION. En av sex sidor i 

broschyren som riktar sig till 

hästägare. 

Årsmöte 26–28 april 2024 

med Trnka på Åbytravet

ÅRSMÖTE.  Boka in 26–28 april nästa år. Då blir 
det årsmöte på Åby travbana i Göteborg. 

Bokade föreläsare är än så länge Craig Trnka 
och Peter Glimberg. Självklart blir det fest, 
mingel, tävlingar och utställare. Mer informa-
tion kommer längre fram.

Svenska Hovslagareföreningen – vi guidar dig!

Vad roligt att du har hittat till oss 
i Svenska Hovslagareföreningen! 

Våra medlemmar finns här 
för dig och din häst.

På vår hemsida kan du hitta 
utbildade hovslagare.

Våra medlemmar 
är ansvarsförsäkrade.

www.hovslagareforeningen.se/
sok-hovslagare

Medlemsnytta

verkning för barfotagång

VERKNING.  På årsmötet på Solvalla i april i år 
hölls en debatt om barfotagång och verkning. 
Då e"erlystes en sammanfattning om vad som 
gäller vid barfotagång. Nu !nns en sådan 
framtagen och den ligger på hemsidan under 
$iken Om oss.



Som hittills enda hovslagare  
i landet har SHF:s tidigare 
ordförande Mats Holmstedt 
fått en medalj av kung Carl 
XVI Gustaf. Och det är för sitt 
arbete han blivit uppmärk-
sammad.
– Det tycker jag är stort för 
hovslagarna i Sverige över 
lag, säger Mats.

Det var tisdagen den  
12 september. Mats 
Holmstedt arbetade 

som vanligt på i hovstallets 
smedja när hovstallmästaren 
plötsligt dök upp.

– Jag undrade varför han stod 
där och skruvade på sig och tänk-
te att hans häst kanske hade tap-
pat en sko. Men istället sa han att 
”nu är det uppställning Mats!”. 
Jag är ingen militär. Vaddå upp-
ställning?

”Ja, enskild ställning”, sa han då.
– Så jag !ck ju stå i enskild 

ställning, skrattar Mats, varpå 
hovstallmästaren läste upp en 
motivering och däre"er över-
lämnade en medalj till en myck-
et förvånad och överraskad Mats 
Holmstedt.

Helt ovetande, från en minut 
till en annan, hade han alltså fått 
en medalj av kungen!

–Jaaa, fnissar Mats, det är inte 
klokt!

Ihop med medaljen !ck Mats 
också ett brev, skrivet av riks-
marskalken. Brevet börjar: På 
nådig befallning…

Men hovstallmästaren gjorde 
klart och tydligt att det är kun-
gen själv som bestämt att Mats 
ska ha medaljen.
Alltid redo

Medaljen som är i guld, är kun-
gens 50-år på tronen jubileums-
medalj. Det är inte särskilt mån-
ga som har fått den. 

– Jag såg att drottningen av 
Danmark har fått den och och 
några inom familjen. Och så jag, 
konstaterar Mats nöjt.

– Jag fattade inte hur stort det 
var när jag !ck den. Det sjönk in 
först e"eråt. Travronden skrev 
om det direkt och travkuskarna 
på Solvalla, (där Mats arbetar på 

onsdagskvällarna), stannade och 
gratulerade mig första gången 
jag jobbade e"er det att jag fått 
medaljen.

–Ja, de läste upp motiveringen. 
Den löd ungefär såhär: Du är 
alltid här tidigt. Du är alltid här 
sent. Du är här närhelst vi be-
höver dig. Och du har gjort 
iordning den gamla smedja där 
man skodde hästar för 100 år se-
dan, så att den fungerar som 
smedja idag och det är hans 
majestät konungen oerhört 
tacksam för. 

Med medaljen följde en in-
struktion om hur och i vilka 
sammanhang Mats får bära den-
Det krävs att han är klädd i 
minst kostym.
Hur är jobbet i hovstallet?

–Det är jättebra och trevligt. 
Det är vissa regler man måste 
följa, som hur man hälsar och 
vad man får säga och inte och så 
vidare. 
Hur mycket kontakt har du 
med kungen? Träffar du 
honom ofta?

–Nej, det gör jag inte. Det är 
någon gång ibland. 
Men kungen måste ju veta 

gett dig en medalj?
–Ja, ja, han vet allt! När vi hade 

renoverat den gamla smedjan då 
kom den förra hovstallmästaren 
och sa till mig att hans majestät 
var oerhört tacksam att vi hade 
gjort iordning den. Så det visste 
och uppskattade kungen. Så han 
har ju koll.
Prinsessans ponny

Mats har lite av hovstall på sin 
egen gård i Roslagen. Prinsessan 
Estelles ponny lever sen en tid 
pensionärsliv där. Ibland tar han 
emot någon konvalescenthäst 
från hovstallet eller hästar som 
av någon anledning behöver en 
paus. 

Mats Holmstedt har ett gediget 
för$utet inom hovslageriet. 

Han har varit regementshov-
slagare på K1 sen sekelski"et. 
Dessförinnan har han varit 
verksam som hovslagare i Stock-
holmsområdet sedan 1980-talet. 
Han har också varit ordförande i 
riksanläggningarnas lednings-
grupp och ordförande i led-
ningsgruppen för Skelle"eås ut-
bildning i hovslageri. Han sitter 
också i ledningsgruppen för Jen-
sen Educations hovslagarutbild-
ning. I sex år, fram till årsmötet 
2023, var han också ordförande i 
Svenska Hovslagareföreningen. 

Förutom i hovstallet skor Mats 
också hästarna i Beridna hög-
vakten på K1, samt hästarna vid 
polisrytteriet, allt beläget i Stock-
holm. Lisa Olsson

KOMPETENSUTVECKLING. 
Grattis Erik Gärskog och 
Hampus Holmdahl 
Andersson, som klarade 
sina mästarprov i Jesper 
Eurenius Erikssons smedja 
den 14 september. 

Granskare var John 
Forbord och Filip Wiebe.

Vi gratulerar också So!a 
Lövgren, som klarade sitt 
gesällprov vid hovslagar-
utbildningen Skelle"eå 
den 13 september. Även 
här granskade John 
Forbord och Filip Wiebe.

Carl XVI Gustafs jubileumsminnestecken (IV) 

med anledning av 50-åriga regeringsjubiléet

Block 1 

också i   

december

 

UPPSKATTAD.  Mats arbete i hovstallet, där han alltid lojalt ställer upp i tid och otid och hans renovering av 

en 100-årig smedja så att den nu är i brukbart skick, uppskattas av kungen. På bilden uppe till vänster 

står Mats med en häst i öppningen på den gamla smedjan han har ställt iordning. Foto: Privat

“Jag fattade inte 
hur stort det var 
när jag !ck den. 

Det sjönk in 
först efteråt”

Mats Holmstedt

FORTBILDNING. Många har 
anmält intresse för att gå 
SHF:s fortbildning Block 1. 

Det är så många 
intresserade att alla inte får 
plats vid ett och samma 
tillfälle. Blocket ges därför 
vid två tillfällen. Den 
första gruppen går Block 1 
den 20-22 oktober.  Nästa 
tillfälle blir den 8-10 
december. 

Har du inte anmält dig 
ännu så gör det omgående 
till kansliet: kansliet@
hovslagareforeningen.se

Sänkt pris 

för SHF:s  

fortbildning
BILLIGARE. Från och med i 
höst har priserna för 
blockutbildningen sänkts 
jämfört med tidigare år. 

Prissänkningen ligger på  
1 000 kr per block, både 
för medlemmar och icke 
medlemmar. Som exempel 
kostande Block 1 tidigare  
6 500 kronor för med-
lemmar och 7 500 för icke 
medlemmar. Nu är priset  
5 500 respektive 6 500.

Repetera 

blocken
ÖVNING GER FÄRDIGHET. 
Begreppet åhörare är 
skrotat. I stället kallar vi 
det repetition när någon 
som tidigare har gått ett 
block går blocket igen. 

Den som går repetition 
är med på utbildningen på 
samma villkor som de som 
går för första gången och 
får alltså aktivt delta i 
övningarna. Om blocken 
fulltecknas har dock 
förstagångsdeltagare 
företräde framför dem 
som vill gå repetition.

Tolv stolta 

hovslagare 

i Blå Hallen

Grattis till  

två mästare 

och en gesäll

GESÄLLBREVSUTDELNING. Den 
1 november hämtar tolv 
hovslagare ut sina gesäll-
brev under festliga former 
i Blå hallen. De som an-
mält intresse är: John 
Plahn, So!e Johansson, 
Hilda Tedefalk Nygren, 
Hanna Ericsson, Frida 
Nylin, Nils Forssell, Caro-
line Mjöberg, Daniel Bark-
man, Karin Fridén, Elsa 
Svensson, Lina Kvist och 
Linda Ludvigsson. Grattis 
till er alla! (När tidningen 
hamnar i brevlådan är 
utdelningen redan över.)

Grattis till 

examen
FORTBILDNINGEN. Stort 
grattis till Martin Roos, 
Elias Hasselgren och 
Henrik Kampe, som 
lyckades klara alla 
utmaningar vid examen i 
SHF:s fortbildning i slutet 
på augusti. Examen hölls 
på SLU och de som  
synade aspiranternas 
arbete var Ove Wattle och 
Henrik Jansson.

H.M. Konungen har med anledning av sitt  

50-åriga regeringsjubileum den 15 september 

2023 instiftat ett nytt jubileumsminnestecken. 

Tecknet fastställdes i hovprotokoll den 28 april 

2023 och tilldelas Kungliga Huset, Kungliga 

Familjen jämte hovfunktionärer och övriga  

fast anställda vid de Kungliga Hovstaterna 

samt andra förtjänta. Hans Majestät Konun-

gens Riksmarskalk är i Sverige den högste 

ämbetsmannen vid de Kungliga Hovstaterna. 



 
Grattis Sveriges förste FWCF! 
Stort grattis Henrik Jansson, 
som nu som första svensk 
tagit titeln FWCF (Fellow 
Worshipful Company of 
Farriers). Här skriver Henrik 
själv om vägen fram till titeln.

 
Den praktiska delen 

Skoning två ben av häst. 
Skoningen kommer att vara 
minst ringskor med modi!ka-
tioner men även aluminium-
skor kan vara aktuellt. På plats 
får hästen en diagnos av veteri-
när och du som kandidat ska 
bestämma vilka skor hästen 
ska ha både för kon!rmationen 
på hästen och för diagnosen 
som givits. Hästen besiktigas 
e"eråt, både det rent hant-
verksmässiga och valet av 
beslag för individen. Skorna 
smids från kolässja och man 
får ha släggdräng som dock 
inte får sköta ässjan, inte ge 
råd, inte ens ge verktyg men 
vara till hjälp med att exempel-
vis sopa och hålla hästen. 
Teorin 

Först har studien, som kan-
didaten själv bestämt ämne för 
och skrivit, gått igenom två 
olika granskningar. Om studi-
en eller ämnet inte är tillräck-
ligt korrekt skrivet enligt alla 
deras regler får man jobba vi-
dare i sex månader till, innan 
den kan prövas igen. Studien 
presenteras i föredragsform. 
E"er föredraget får kandidaten 
följdfrågor på studien.

När den delen är klar så får 
man ett nytt ämne inom hov-
slageri och häst. Sedan får man 
sitta i ett separat rum där man 
har en timme på sig att göra en 
ny presentation på 18–20 mi-
nuter som man direkt ska gå in 
och presentera, även då med 
följdfrågor.

E"er detta moment granskas 
skotavlan där skorna bedöms, 
allt från funktion till hur skor-
na gjorts, fördelar och nackde-
lar, hur det påverkar hästen. 

Det !nns även ett reglemente 
hur man ska uppträda och ta 
ansvar som en FWCF-hovslag-
are som man där går igenom.

Inför resan till England
I mars 2023 började jag skri-

va på min studie om hovbens-
frakturer med en deadline i 
mitten på juni, då studien 
skulle gå igenom sin första 
granskning. En månad innan 
provet !ck jag reda på att min 
studie hade passerat även den 
andra granskningen och att jag 
!ck tillstånd att komma på 
examensdagen.

Så fort studien var inskickad 
så var det bara att dra igång 
med den praktiska träningen, 
som !ck ta allt fokus. Ungefär 
450 kilo kol och även några tu-
ber gasol har jag smidit upp 
under träningen på mängder 
av olika typer av skor som skall 
tillpassas till hov. 
Resan till England

En tisdag första veckan i okto-
ber gick $yget mot Hereford 
and Ludow Collage i England. 
Väskorna var packade med alla 
verktyg som kunde tänkas an-
vändas. Jag hade med mig 
Rickard Svärd som striker/
släggdräng. Han konkade och 
bar väskor för att jag skulle, 
som han sa, spara på kra"erna. 
Under onsdag och torsdag !n-
slipades de sista detaljerna in-
för provet på fredagen.

Det var samling klockan sju 
lokal tid i smedjan då vi bör-
jade tända upp ässjorna och 
plocka fram alla verktyg. 

Klockan åtta besiktigades 
hästarna, en plan lades upp 
och sen var det fullt fokus på 
skoning och smide. Så fort 

skoningen och besiktningen 
var klar gick examinatorerna 
in på sitt kontor för överlägg-
ning och kallade in oss en och 
en för att få resultaten. Vi var 
tre stycken som den här gången 
gjorde det praktiska provet. 
Bara jag blev godkänd. 

Nu hade jag 45 min på mig 
att byta om, ladda om och inte 
tappa fokus inför teorin som 
jag dessutom var den enda 
som skulle göra på samma dag 
som det praktiska, vilket de 
$esta väljer att inte göra. 

Presentationerna löpte på 
och vid 17-tiden på e"ermid-
dagen blev jag för sista gången 
inkallad till examinatorerna. 
Alla examinatorerna satt på 
rad framför mig med sina vita 
rockar (white coat syndrome). 
Kevin Willard, seniorexamina-
tor av hovslagarna sa; Det är 
mitt jobb att ge både positiva 
och negativa resultat, jag säger 
det direkt; Du har klarat dig 
och jag vill vara den första att 
gratulera och välkomna dig till 
FWCF familjen på nu 45 hov-
slagare i välden. E"er det !ck 
jag feedbacken på mitt jobb.

Han såg nog att mina ögon 
blev lite glansiga och sa; Det 
känns lite överrumplande, va!?

Resan hem gick otroligt lätt 
men det kan också vara för att 
Rickard fortfarande bar väs-
korna. Både jag och Rickard 
somnade innan planet hann 
ly"a vilket var tur för när vi 
kom hem så väntade en över-
raskningsfest.

Det !nns så många personer 
som hjälpt mig under resans 
gång som jag vill tacka.

Rickard Svärd som hjälpt 
med mig smidet och var ett 
enormt stöd på plats, gjorde 
allt för att jag skulle kunna 
fokusera på provet. Martin 
Bruks, som lånade ut sin  
smedja och gav smidesträning. 
Jay Tovey, min mentor i Eng-
land, som stått ut med så mån-
ga timmar av träning på ”su-
prise lecture” via zoom, frågor 
om provet, som hjälpt mig att 
bli registrerad i England för att 
ens få sko hästen på examens-
dagen. Simon Curtis som ock-
så gick igenom studien. Ove 
Wattle som generöst delat med 
sig av sin stora kunskap, både 
med praktiska och teoretiska 
tips.

Men mest av allt vill jag tacka 
familjen. Min fru Inka har ha" 
ett enormt tålamod när jag 
sprungit omkring som en 
äggsjuk höna i panik när något 
gått emot, och motgångar är 
det gott om under en sån här 
process. Det känns som om jag 
varit i en bubbla de sista sex 
månaderna där vi nästan bara 
pratat studier, hovslageri, 
smide och den kommande 
Englands-resan. Ja, man be-
höver verkligen supporten 
hemifrån för att ens orka men-
talt att gå igenom en sådan här 
resa.  

Allting sker på engelska och 
veterinärmedicinska begrepp 
och därför behöver språket 
$yta både i tal och skri". För 
att ens få ge sig på att ta titeln 
FWCF så måste man ha minst 
AWCF titeln. 

All information !nns att läsa 
om på www.wcf.org.uk 

På hemsidan !nns också alla 
studier som gjorts av FWCF. 

Henrik 
Jansson 
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STOLT FWCF.  På bilden är från vänster Simon Moore, FWCF, James 

Sutton, veterinär, Henrik Jansson, FWCF, Sue Taylor, veterinär och 

Kevin Willard, FWCF. Foto: Rickard Svärd


